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Co by na to řekl Havel 

 

Jan Macháček 

 

Prožíváme v těchto dnech výročí odchodu dramatika, disidenta a prezidenta Václava Havla. Pro 

účely tohoto krátkého textíku zkusíme poněkud zploštit jeho barvitou osobnost pouze do polohy 

angažovaného kritika a glosátora veřejného prostoru či politického a společenského dění. K čemu 

by se vyjádřil? Co by říkal? 

 Samozřejmě že nevíme s jistotou, co by Havel říkal či neříkal, protože součástí jeho 

osobnosti bylo, že nebyl předvídatelný, pokusit se o to ale můžeme. 

 Jsem přesvědčen, že nejvíce ze všeho by Václava Havla v uplynulém roce trápil vývoj 

Evropy, krize a vyhlídky její integrace. Havel byl Evropan celou svou bytostí, navzdory tomu, že 

českou kotlinu celých dvacet dva let neopustil. O Evropě a Evropské unii napsal desítky projevů 

a rozebíral ji v bezpočtu rozhovorů, na toto téma vydala Knihovna Václava Havla knížku jeho 

textů Evropa jako úkol. 

  

 

 

 Celý článek je uložen v Archivu Knihovny Václava Havla. 

 


